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Motion angående tillsättande av kommission för att utreda avskaffande av 
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Göteborg 2023-02-01 

Motion angående tillsättande av kommission för att 

utreda avskaffande av enprocentsregeln av Olle 

Andersson och Elsa Eliasson  
 

 

Bakgrund: 
Idag gäller den så kallade enprocentsregeln i Göteborgs kommun. Regeln innebär att vid 

offentliga byggprojekt - oavsett om det gäller nybyggnation eller om- och tillbyggnad av 

existerande objekt - så är det krav på att en procent av budgeten ska gå till konstnärlig 

gestaltning i projektet. Vid en första anblick kan ju detta verka som något trevligt, något 

som ser till att vi får en vackrare och mer trivsam stad. I själva verket är det en onödig 

och kostsam regel - en regel som måste bort. 

 

Sättet som enprocentsregeln fungerar idag, där den tvångsmässigt undanlägger en fixerad 

andel av budgeten oavsett omständigheter, leder ofta till onödigt höga kostnader för 

projekt och att konst tvingas fram som inte alls möter allmänintresset eller passar in i 

omgivningen. Ett exempel på detta är verket ”Rabinow Snake” vid Västlänken Haga som 

kostar kommunen hela 24 miljoner kronor -och det är bara en liten del av all konst i 

Västlänken-projektet. Ett annat fall är Skytteskolan där man byggde en oanvändbar 

basketplan full med träd på elevernas skolgård och kallade det konst. 

  

Detta slöseri med skattepengar blir dyrt. De senaste två åren har kommunen spenderat 

över 80 miljoner kronor i enprocentsregelns namn. Vi vill inte att staden ska sluta lägga 

pengar på konst, men finansieringen måste ske på ett annat sätt, så att mer resurser kan gå 

till saker som på allvar är långsiktigt gynnsamma och givande för göteborgarna - som en 

tryggare skola, gratis busskort åt unga och ett gediget klimatarbete. 

 

Det är dessutom så att konst redan finansieras av kommunen på andra sätt, och genom 

privata aktörer och donationsfonder. Intresset för konst i det offentliga rummet kommer 

alltid att finnas, och det är något som vi till fullo står bakom och stöttar. Men kommunala 

byråkraters vilja att piffa till sina storbyggen, får inte komma före skattebetalarnas rätt till 

ett effektivt och rättvist hanterande av deras pengar. 

 

Förslag till beslut 
Vi yrkar därför på att ungdomsfullmäktige ska tillsätta en kommission som utreder de 

bästa möjligheterna för ungdomsfullmäktige att påverka Göteborgs politiker i riktning att 

avskaffa enprocentsregeln. 

 

Kommissionen utses på ett vanligt kontorsmöte och dess slutsatser kommer att läggas 

som förslag på ett kommande stormöte. 
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Olle Andersson, Centrum 

 

Elsa Eliasson, Centrum 

 

 

 

 

 

 
 

FN:s konvention om barnets rättigheter har 

som mål att ge barn, oavsett bakgrund, rätt 

att behandlas med respekt och att få komma 

till tals. En särskilt viktig artikel för 

ungdomsfullmäktige är artikel 12, att alla 

barn har rätt att göra sin röst hörd och vara 

delaktiga i beslut som rör dem. 


